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Szanowni Państwo, 

myśląc o przyszłości naszego Powiatu i  jego miesz-
kańców, szanujemy przeszłość. W  ostatnim czasie 
otworzyliśmy w Suchowoli dom dla samotnych matek 
z dziećmi. To kolejna bardzo ważna placówka, o któ-
rej powstanie zabiegaliśmy. Poza tym remontujemy 
następne odcinki dróg, stwarzamy też naszej wspa-
niałej młodzieży jeszcze lepsze warunki do nauki, by 
była jak najbardziej owocna i dała im dobry start w 
dorosłość.

Ale przy tym wszystkim nie zapominamy o historii 
naszego pięknej, wielokulturowej Sokólszczyzny i o jej 
dawnych mieszkańcach i  dokładamy starań, by pa-
mięć o nich przetrwała również wśród młodszego po-
kolenia. A mamy się czym chwalić, bo nasz naród jest 
wyjątkowy i wybitny.

Starosta Sokólski
Piotr Rećko

PracaPraca

Nowe inwestycjeNowe inwestycje
KRZYSZTOF PROMIŃSKI

fot. Damian Szarkowski

Nad zmianami w  bu-
dżecie dyskutowali rad-
ni podczas XCVII Sesji 
Rady. Powiat Sokólski 
rozpocznie realizację 
długo wyczekiwanych 
przez mieszkańców inwe-
stycji drogowych

– Mamy pozyskane pie-
niądze, wprowadzamy je 
do budżetu i  przystępu-
jemy do prac – zapewnił 
obecnego na sesji sołtysa 
Wroczyńszczyzny Anto-
niego Kowalczuka Piotr 
Rećko, Starosta Sokólski.

Przebudowa drogi 1322B 
to nie jedyna inwestycja, 
której realizacja rozpocz-
nie się już niebawem. 

– Do katalogu przedsię-
wzięć wprowadzono inwe-
stycje drogowe: Chmielni-
ki – Zwierzyniec Wielki, 

przebudowa i  rozbudowa 
drogi powiatowej przebie-
gającej przez miejscowość 
Kruglany, przebudowa, 
rozbudowa drogi powia-
towej przez miejscowość 
Kundzicze w  kierunku 
miejscowości Geniusze, 
przebudowa drogi powia-
towej Długosielce, prze-
budowa, rozbudowa drogi 
powiatowej Plebanowce 
– Żuki oraz przebudowa 
drogi powiatowej w  miej-
scowości Poniatowicze – 
referowała Anna Jolanta 
Piszczatowska, Skarbnik 
Powiatu.

Realizacją budowy wy-
mienionych dróg zajmie 
się Powiatowe Przedsię-
biorstwo Drogowo Bu-
dowlane. 

– Powiat i gmina to jed-
na rodzina i  cieszę się, 
że współpraca Powiatu 
z  gminami przynosi tak 
doskonałe efekty – powie-
dział Starosta Sokólski. 

Wyraził też nadzieję, że 
po wyborach samorządo-
wych ta współpraca bę-
dzie kontynuowana dla 
dobra mieszkańców na-
szego powiatu.

– Cieszę się, że inwe-
stycje, nad którymi dziś 
dyskutowaliśmy, są re-
alizowane w  dużej części 
przez miejscowych przed-
siębiorców – podkreślił 
Łukasz Moździerski , Wi-
ceprzewodniczący Rady 
Powiatu.

Dodał, że angażowanie 
miejscowych firm to praca 
dla dziesiątek ludzi stąd, 
a  dbanie o  miejsca pracy 
cechuje tylko dobrego go-
spodarza.

Podziękowania za reali-
zację przyjętych inwestycji 
popłynęły z  ust obecnych 
na sesji radnych oraz soł-
tysa Wroczyńszczyzny.

Za przyjęciem zmian 
w  budżecie głosowało 16 
radnych. 

MECHANIK 
SAMOCHODOWY

Miejsce pracy: Dąbrowa 
Białostocka 

Wykształcenie: zasad-
nicze branżowe mecha-
niczne lub zasadnicze 
zawodowe mechaniczne 
lub średnie zawodowe 
4-letnie mechaniczne

Inne wymagania: prawo 
jazdy kat. B, umiejętność 
naprawy maszyn i samo-
chodów zdobyta w ra-
mach samokształcenia

Rodzaj umowy: umowa o 
pracę na czas określony
Liczba godzin pracy w 
tygodniu: 40

Data rozpoczęcia i za-
kończenia pracy:
08.04.2024 - 01.10.2025
Wynagrodzenie brutto: 
4 242 zł
Sposób aplikowania:
za pośrednictwem PUP

Osoba do kontaktu:
Aniela Chłus, tel. 
857229033 e-mail: biso@
praca.gov.pl

KIEROWNIK 
KUCHNI

Miejsce pracy: Bombla
Zakres obowiązków:
przygotowywanie posił-
ków w domu seniora (50 
osób)
Rodzaj umowy: umowa o 

pracę na okres próbny
Liczba godzin pracy w 
tygodniu: 40
Data rozpoczęcia:
01.06.2024
Wynagrodzenie brutto:
od 5 000 zł

Wykształcenie: zasad-
nicze branżowe, gastro-
nomiczne, mile widziane 
doświadczenie zawodowe

Sposób aplikowania:
za pośrednictwem PUP

Osoba do kontaktu:
Julita Fiłonowicz, tel. 
857229029 e-mail: biso@
praca.gov.pl
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KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Marcin Pogorzelski

Dom samotnej matki został otwartyDom samotnej matki został otwarty

– To miejsce w  wyjąt-
kowy sposób zapisuje się 
na mapie całego Podlasia, 
a  Powiatu Sokólskiego 
w  szczególności. To dom 
dla samotnych matek, 
który będzie skupiał lu-
dzi potrzebujących nasze-
go wsparcia i  wrażliwości 
oraz dobrego serca – po-
wiedział Piotr Rećko, Sta-
rosta Sokólski.

Na to wydarzenie czekało 
wielu. Chodzi o uroczyste, 
oficjalne otwarcie domu 
dla matek z  małoletnimi 
dziećmi i  kobiet w  ciąży, 
połączone z  przecięciem 
wstęgi i  poświęceniem 
oddawanego do użytku 
obiektu. To pierwsze tego 
typu miejsce w  Powiecie 
Sokólskim i drugie w wo-
jewództwie podlaskim. 
Placówka mieści się w Su-
chowoli, na trzecim pię-
trze budynku, który zaj-
muje również tamtejszy 
Zespół Szkół oraz Powia-
towy Zakład Aktywności 
Zawodowej.

W nowo otwartym domu 
może zamieszkać łącznie 
aż 26 osób. Czeka na nie 
dziesięć 2-, 3- i  4-osobo-
wych pokoi z  łazienkami. 
Do ich dyspozycji pozosta-
je też kuchnia z  jadalnią, 
osobny aneks kuchenny, 
świetlica, pralnia i  po-
mieszczenie gospodarcze, 
a  nawet kącik czytelniczy, 
kącik zabaw i  pokój tera-
peutyczny. 

Ale zanim wszystko to 
powstało, poddasze bu-
dynku szkoły, na którym 
jeszcze kilkanaście lat 
temu mieścił się internat, 
przeszło kapitalny remont. 
Rozebrano na przykład 
części ścian działowych 

i  zdemontowano stolarkę 
drzwiową i  oraz podłogi. 
Był też demontaż instalacji 
centralnego ogrzewania 
oraz wodociągowej i  ka-
nalizacyjnej. Pojawiły się 
tam nowe posadzki i pod-
łogi z  płytek gresowych. 
Wykonano także ogrzewa-
nie podłogowe. A  na da-
chu budynku zainstalowa-
no panele fotowoltaiczne. 
Wewnątrz zamontowano 
natomiast windę.

– Inicjatywa powstania 
domu samotnej matki jest 
czymś wyjątkowym. Ro-
dzinom w trudniejszej sy-
tuacji trzeba pomóc. Temu 
służy właśnie program 
„Za Życiem”. Gratuluję 
władzom Powiatu Sokól-
skiego. Mam nadzieję, że 
będziecie mogli kontynu-
ować takie działania i da-
lej służyć społeczności, bo 
ostatnie lata były przez was 
naprawdę dobrze spożyt-
kowane. Ten obiekt, który 
dziś oddajemy do użytku, 
jest tego ewidentnym do-
wodem – powiedział Da-
riusz Piontkowski, poseł 
na Sejm.

Na uroczystości zjawiła 
się także Grażyna Bogdań-

ska, która przez wiele lat, 
jako dyrektor białostockie-
go oddziału Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, 
wspierała Powiat Sokólski 
w  licznych inicjatywach 
podejmowanych na rzecz 
potrzebujących. A  do ta-
kich działań należy mię-
dzy innymi otwarcie przez 
niego ZAZ-u  czy miesz-
kań chronionych w Kryn-
kach i  Sieruciowcach, 
a  także nieustanne dopo-
sażanie Warsztatów Tera-
pii Zajęciowej w  Sokółce 
i  Dąbrowie Białostockiej. 
Poza tym, jak podkreślił 
Starosta, to właśnie dzięki 
niej Powiat tworzy obec-
nie w  Suchowoli miejsce 
rehabilitacji, z której będą 
mogli skorzystać nie tylko 
pracownicy ZAZ-u, ale też 
wszyscy mieszkańcy.

Na sukces Powiatu, któ-
rym jest otwarcie kolejnej 
placówki powstałej z  my-
ślą o potrzebujących, skła-
da się praca wielu osób. 
Piotr Rećko, Starosta So-
kólski, złożył serdeczne 
podziękowania: Dariuszo-
wi Piontkowskimu – po-
słowi na Sejm, Adamowi 

Andruszkiewiczowi – po-
słowi na Sejm, w  które-
go imieniu do Suchowoli 
przybył Piotr Wasilewski, 
członkom Zarządu Powia-
tu Sokólskiego: Wicesta-
roście Jerzemu Białomyze-
mu, Bożenie Jelskiej-Jaroś, 
Romualdowi Gromac-
kiemu i  Kazimierzowi 
Łabieńcowi, Przewodni-
czącemu Rady Powiatu 
Sokólskiego Krzysztofo-
wi Krasińskiemu, Jerze-
mu Karpieni – radnemu 
Rady Powiatu Sokólskie-
go, Grzegorzowi Pulowi – 
Dyrektorowi Powiatowego 
Przedsiębiorstwa Drogo-
wo-Budowlanego, Dariu-
szowi Lipskiemu – Zastęp-
cy Dyrektora Powiatowego 
Przedsiębiorstwa Drogo-
wo-Budowlanego, Joannie 
Elizie Bieszczad – Zastęp-
cy Dyrektora Wydziału 
Organizacyjnego w Staro-
stwie Powiatowym w  So-
kółce wraz z  pracownika-
mi Pauliną Cholewską oraz 
Joanną Bielską, Danielowi 
Supronikowi – Dyrektoro-
wi Wydziału Finansowego 
w Starostwie Powiatowym 
w Sokółce wraz z pracow-
nikami, Annie Piszczatow-

skiej – Skarbnik Powiatu, 
Katarzynie Nowak – Se-
kretarz Powiatu, Urszuli 
Januszkiewicz – Dyrektor 
Wydziału Spraw Społecz-
nych w  Starostwie Powia-
towym w  Sokółce wraz 
z pracownikami.

Za wszystkie owocne 
działania i współpracę po-
dziękował też Jarosławowi 
i Katarzynie Sulikom, któ-
rzy stoją na czele ZAZ-u, 
Annie Marcie Aniśkie-
wicz – Dyrektor SPZOZ 
w  Sokółce, Małgorzacie 
Karczewskiej – dyrektor 
Zespołu Szkół w  Sucho-
woli, Damianowi Zozuli – 
Przewodniczącemu Rady 
Rodziców tej placówki, 
a  także obecnym na uro-
czystości księżom pro-
boszczom.

Całkowity koszt realiza-
cji zadania pn. „Utworze-
nie domu dla matek z ma-
łoletnimi dziećmi i kobiet 
w ciąży w Powiecie Sokól-
skim” opiewał na kwotę 
2 580 996,51 zł, z  czego 
1 524 489 zł pochodziło 
z dotacji celowej z budże-
tu państwa w  roku 2023 
na dofinansowanie zadań 
związanych z  rozwojem 
sieci domów dla matek 
z  małoletnimi dziećmi 
i kobiet w ciąży, o których 
mowa w art. 19 pkt 11 usta-
wy z  dnia 12 marca 2004 
roku o pomocy społecznej 
w  związku z  działaniem 
1.4 Programu komplekso-
wego wsparcia rodzin „Za 
życiem”. Środki pochodzą 
z  Ministerstwa Rodzi-
ny i  Polityki Społecznej. 
Wkład własny Powiatu 
Sokólskiego w  wysokości 
1 056 507,51 zł pochodzi 
z  Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Program In-
westycji Strategicznych.
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WYDZIAŁ PROMOCJI
fot. Marcin Pogorzelski

Sokółka potrzebuje zmiany. Zrobimy to!Sokółka potrzebuje zmiany. Zrobimy to!

– Nie ma ważniejszego czasu 
dla samorządowca niż okres 
wyborów. To chwila, kiedy pój-
dziemy do naszych sąsiadów, 
mieszkańców, żeby im powie-
dzieć o  tym, co wykonaliśmy 
w ciągu 5-letniej kadencji. Ale 
pójdziemy też po to, by poroz-
mawiać o tym, co się nie uda-
ło i  jakie błędy popełniliśmy. 
Chcemy usłyszeć, co mają do 
powiedzenia wyborcy, a  także 
przedstawić im program dzia-
łania na następne 5 lat – powie-
dział do obecnych Piotr Rećko, 
Starosta Sokólski.

W niedzielę w stolicy naszego 
Powiatu odbyła się konwencja 
Prawa i  Sprawiedliwości, na 
której Daniel Supronik, kan-
dydat na urząd Burmistrza 
Sokółki, a obecnie Przewodni-
czący Rady Miasta i  Dyrektor 
Wydziału Finansowego w  Sta-
rostwie Powiatowym w Sokół-
ce, przedstawił zgromadzonym 
zmiany, które zamierza wpro-
wadzić w mieście i gminie. Do 
zaprezentowania programu 
zaprosił go tego dnia właśnie 
Starosta.

TO OSOBA 
WYJĄTKOWA

– To osoba wyjątkowa, 
sprawdzona, mój przyjaciel. 
Dał z siebie sto procent w róż-
norodnych działaniach wie-
lokrotnie, piastując tak ważne 
stanowiska – mówił o nim go-
spodarz naszego Powiatu.

Daniel Supronik ma 43 lata. 
Ukończył studia na Wydzia-
le Ekonomii Wyższej Szkoły 
Ekonomicznej w  Białymstoku 
z  tytułem magistra oraz stu-
dia podyplomowe w  zakresie 
zarządzania - Master of Busi-
ness Administration (MBA) 
na tej samej uczelni. Obec-
nie jest dyrektorem Wydzia-
łu Finansowego w  Starostwie 
Powiatowym w  Sokółce oraz 
skarbnikiem w  Związku Po-
wiatowo-Gminnym „Osnowa” 
i  Związku Powiatowo-Gmin-
nym „Koryciński” z  siedzi-
bą w  Sokółce. Już dwa razy, 
w  kadencjach 2014-2018 oraz 

wstrzymuje się inwestycję i za-
graża się zwrotem środków 
pozyskanych 6 mln zł. Sokółka 
potrzebuje zmiany! – nawiązał 
do zablokowania realizowanej 
ostatnio przez Powiat Sokólski 
inwestycji dotyczącej budo-
wy nowoczesnego kompleksu 
sportowego przy Liceum Ogól-
nokształcącym w Sokółce.

OSIEM FILARÓW 
„AMBITNEGO
 PROGRAMU”

 Program, z  którym Daniel 
Supronik idzie do wyborów, 
jest oparty na ośmiu filarach.
Jednym z  nich jest atrakcyjna 
oferta sportowo-rekreacyjna.

– Musimy pójść w turystykę, 
stworzyć miasto zachęcające 
do tego, by tu wracać – zapew-

nił Supronik.
W  tym celu zaproponował 

stworzenie nowoczesnego par-
ku miejskiego z  tężnią solan-
kową, „sokólskiej starówki” 
w  centrum miasta, szlaków 
rekreacyjnych czy obiektów 
sportowych, jakimi są boiska 
wielofunkcyjne przy szkołach 
podstawowych. Wspomniał 
też o  ścieżkach rowerowych 
oraz infrastrukturze sprzyjają-
cej aktywności, a  także o  mo-
dernizacji trybun i boiska przy 
OSiR czy o  rozbudowie plaży 
miejskiej i  budowie kładek 
wędkarskich.

– Sokółka musi być przyja-
zna dla wszystkich. Chcę, by 
było to miasto rekreacji, ale 
też kultury. Zrobię wszystko, 
by przy sokólskim zalewie po-
wstał amfiteatr, gdzie będą or-

Tego wieczoru oczy wszystkich obecnych były zwrócone na Daniela 
Supronika, Przewodniczącego Rady Miasta, ubiegającego się o urząd 
Burmistrza Sokółki. Konwencja, na której przedstawił i rozwinął on 
swój program wyborczy, przyciągnęła do stolicy naszego Powiatu wie-
lu sympatyków zaproponowanych przez niego, przemyślanych zmian. 
Tych ludzi, którzy „mają serce po prawej stronie”
2018-2024, został wybrany na 
radnego Rady Miejskiej w So-
kółce. Jest też przewodniczą-
cym Klubu Radnych Prawa 
i  Sprawiedliwości przy Radzie 
Miejskiej w  Sokółce, człon-
kiem Powiatowej Rady Rynku 
Pracy w  Sokółce, prezesem 
Stowarzyszenia „Towarzystwo 
Ziemia Sokólska”, które działa 
na rzecz społeczności lokal-
nej, członkiem Rady Społecz-
nej w  SPZOZ w  Sokółce oraz 
Specjalnej Komisji doraźnej ds. 
Karcz i  zagospodarowania od-
padów przy Radzie Miejskiej 
w Sokółce. A przy tym, co dla 
niego najważniejsze, od za-
wsze jest mieszkańcem miasta 
i gminy Sokółka.

– Tu się urodziłem i  wycho-
wałem, tu chodziłem do szkoły. 
Będąc już dziesięć lat samo-

rządowcem, odbyłem wiele 
różnych spotkań i  rozmów 
z mieszkańcami. Między inny-
mi właśnie dzięki temu wiem, 
jakie są potrzeby naszego mia-
sta – powiedział.

Podkreślił przy tym, że So-
kółka potrzebuje nowego li-
dera, który umie poprowadzić 
inwestycje, działania i  decyzje 
administracyjne w  takim kie-
runku, by miasto się jak naj-
lepiej rozwijało. Zwrócił też 
uwagę na to, jak istotne jest, by 
współpraca miedzy różnymi 
samorządami była na wysokim 
poziomie, bez przeszkadzania 
sobie nawzajem w realizacji za-
dań, co, jak zauważył, na dzień 
dzisiejszy ma miejsce. 

– Nie chcę, by w  naszym 
mieście było tak, że jedną 
nieodpowiedzialną decyzją 
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Sokółka potrzebuje zmiany. Zrobimy to!Sokółka potrzebuje zmiany. Zrobimy to!
ganizowane imprezy. Zrobimy 
to! – podkreślił.

 W swoim programie Daniel 
Supronik skupił się też na od-
powiednim wsparciu dla ro-
dzin. Zaproponował na przy-
kład wsparcie finansowe dla 
rodziców każdego nowo na-
rodzonego mieszkańca gminy, 
a  także inicjatywy wspierające 
rodziny i  rozwój asystentury 
osób niepełnosprawnych i po-
trzebujących pomocy.

 Kolejny filar wspomniany 
przez Supronika dotyczył go-
spodarki. Kandydat na bur-
mistrza stolicy naszego Powia-
tu zamierza między innymi 
stworzyć w  mieście Centrum 
Obsługi Inwestora, wspierać 
przedsiębiorców i  tworzyć 
nowe miejsca pracy. Chce roz-
począć budowę nowoczesnej 
targowicy miejskiej i  rozwijać 
infrastrukturę turystyczną na 
terenie gminy z  wykorzysta-
niem walorów naturalnych So-
kólszczyzny.

 Część podejmowanych 
przez Daniela Supronika dzia-
łań ma się skupiać na ochro-
nie środowiska. To chociażby 
stworzenie własnego zakładu 
zagospodarowania odpadów, 
z czym będą się wiązać niższe 
opłaty za śmieci. To także za-
pewnienie szerokiego wspar-
cia dla projektów dotyczących 
odnawialnych źródeł energii, 
jak również budowa farmy 
fotowoltaicznej, dzięki której 
wszystkie instytucje publiczne 
gminy będą samowystarczalne 
pod względem energii elek-
trycznej. Tym samym spadną 
koszty oświetlenia w  mieście 
i na wsiach.

 Jeszcze jeden z filarów, o któ-
rych mówił Daniel Supronik, 
dotyczy bezpieczeństwa miesz-
kańców. Kandydat na Burmi-
strza podkreślił istotę stałej 
współpracy ze służbami mun-
durowymi oraz konieczność 
eliminowania barier dla osób 
niepełnosprawnych w  budyn-
kach użyteczności publicznej 
i  na chodnikach. Mówił też 
o  rozbudowie monitoringu 
w  celu zwiększenia bezpie-
czeństwa. Poza tym Daniel 
Supronik chce też tworzyć wa-
runki do rozwoju budownic-
twa jedno- i  wielorodzinnego, 

a  także sprawić, by w  mieście 
powstał dom opieki dla osób 
starszych z możliwością poby-
tu tymczasowego i stałego.

 Przedstawiając swój program 
wyborczy, obecny Przewodni-
czący Rady Miasta zwrócił też 
uwagę na aspekty zarządzania 
gminą związane z  edukacją. 
Jako Burmistrz zamierza on 
wyposażyć szkoły w  nowo-
czesny sprzęt interaktywny, 
dokonać termomodernizacji 
wymagających tego placó-
wek oświatowych, uruchomić 
nowy fundusz stypendialny dla 
najbardziej uzdolnionej mło-
dzieży oraz zapewnić szerokie 
wsparcie Szkole Muzycznej.

 W  swoim wystąpieniu nie 
ominął też różnego rodzaju 
inicjatyw i aktywności obywa-
telskich, które zamierza wspie-
rać. To na przykład pikniki 
rodzinne czy parafialne, dzia-
łalność Kół Gospodyń Wiej-
skich i  Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Poza tym Daniel 
Supronik chce się skupić na 
stworzeniu ciekawej oferty 
zajęć kulturalnych czy rekre-
acyjnych dla seniorów oraz 
zapoczątkować tradycję orga-
nizowania cyklicznej imprezy 
plenerowej promującej Sokół-
kę.

 Ostatnim z ośmiu filarów, na 
których kandydat na Burmi-
strza oparł swój program wy-
borczy, jest kwestia nowocze-
snej infrastruktury. Zamierza 
on postawić również na rozwój 
infrastruktury komunikacyj-

nej, w  tym budowę nowych 
chodników i  ulic, m.in. ulicy 
Pogodnej, Tęczowej, Żytniej, 
Wasilkowskiej, Gałczyńskiego, 
Sienkiewicza, Niemena, Gre-
chuty, a także remont ulic Wi-
tosa i  Sikorskiego. Chce także 
nieustannie współpracować 
z  Urzędem Marszałkowskim 
oraz Polskimi Kolejami Pań-
stwowymi w  zakresie budowy 
kładki nad torami pomiędzy 
ul. Roski Małe a ul. Warszaw-
ską. Supronik mówił również 
o  konieczności wyasfaltowa-
nia dróg gminnych takich, jak 
Bogusze – Sierbowce – Żuki, 
Bogusze – Kuryły, Rozedran-
ka Stara – Stary Szor, a  także 
odcinków w  miejscowościach: 
Wierzchłowce, Polanki, Mala-
wicze Górne, Malawicze Dol-
ne. Drogi Kundzicze – Tartak, 
Żuki – Sokolany, Żuki – Pleba-
nowce – Gilbowszczyzna, Po-
niatowicze – Puciłki po objęciu 
przez niego urzędu Burmistrza 
również mają zostać zmoder-
nizowane, przy istotnej współ-
pracy z  Powiatem Sokólskim. 
Poza tym kandydat na Burmi-
strza zamierza też skupić się 
na budowie parkingów przy 
blokach na Osiedlu Zielonym 
i zrewitalizować centrum mia-
sta, między innymi poprzez re-
mont kamienic komunalnych.

– Kandyduję, by konsekwent-
nie i  odpowiedzialnie realizo-
wać ten program. Kandyduję, 
by odważnie podejmować de-
cyzje, nie blokować żadnych 
inicjatyw, które powodują, że 

miasto i gmina Sokółka będzie 
miastem przyjaznym. Moje 
serce bije dla Sokółki – pod-
kreślił.

Wśród gości konwencji był 
też Jacek Sasin, poseł na Sejm.

– Gratuluję tego wspaniałe-
go, wszechstronnego, ambit-
nego programu. Zobowiązanie 
wobec mieszkańców wypełniło 
się dziś treścią bardzo mocno. 
Jeśli, w co głęboko wierzę, uda 
się Danielowi Supronikowi te 
wybory wygrać, to Sokółka 
rzeczywiście stanie się o wiele 
lepszym miastem do życia niż 
jest w  tym momencie. Jeste-
śmy na tak dla tego programu 
i dla tego wszystkiego, co może 
poprawić życie mieszkańców – 
powiedział.

Wsparcie dla Daniela Supro-
nika zadeklarował też obecny 
na konwencji Artur Kosicki, 
Marszałek Województwa Pod-
laskiego.

– Dziękuję za to, że walczy-
cie o to miasto – zwrócił się do 
niego oraz idącej z nim do wy-
borów drużyny.

DO WYBORÓW IDZIE 
CAŁA DRUŻYNA PRA-
WA I SPRAWIEDLIWO-

ŚCI

Daniel Supronik nie idzie do 
wyborów sam. Towarzyszy mu 
grono sprawdzonych, zaan-
gażowanych osób, które chcą 
współtworzyć Radę Miasta. 
To: Krystyna Gołko, Łukasz 

Lenkiewicz, Maciej Białobłoc-
ki, Joanna Eliza Bieszczad, 
Marcin Majchrowski, Kata-
rzyna Paszko, Mirosław Gra-
bowicz, Marzanna Żuk, Janusz 
Tadeusz Pawłowski, Jadwiga 
Bieniusiewicz, Maria Julita Bu-
drowska, Ewa Dębko, Monika 
Wiszowata, Adrian Lichanow, 
Krzysztof Stelmaszyk, Mateusz 
Wierzbicki, Sebastian Czopur, 
Małgorzata Ejsmont, Tomasz 
Tolko, Karol Puszko, Bożena 
Galej, Andrzej Tomaszczyk, 
Agnieszka Modrzewiecka, Ar-
tur Rusałowicz, Wojciech Ru-
dziński i Edyta Kondrat.

Drużynę kandydatów z  listy 
Prawa i  Sprawiedliwości do 
Rady Powiatu tworzą nato-
miast: Piotr Rećko – Starosta 
Sokólski, Krzysztof Krasiński, 
Piotr Żuk, Zbigniew Dębko, 
Józef Sarosiek, Barbara Gryn-
czel, Urszula Repko, Bożena 
Turycz, Katarzyna Szczesiul, 
Łukasz Owsiejko, Romuald 
Gromacki, Marian Gromak, 
Agnieszka Suchocka, Anna 
Sawicka, Bożena Jelska-Jaroś, 
Irena Pycz, Elżbieta Milew-
ska, Stanisław Kopciewski, 
Krzysztof Świetlicki, Krzysztof 
Pawłowski, Grzegorz Skórski, 
Waldermar Borkowski, Elż-
bieta Rapiej, Joanna Bielska, 
Elżbieta Stasiulewicz i  Paweł 
Łabanowicz.

Wśród kandydatów do sej-
miku województwa podlaskie-
go są zaś: Paweł Wnukowski, 
Wiesława Burnos i  Marcin 
Sutkowski.

– Od gminy, poprzez powiat, 
aż do województwa wszyscy 
jesteśmy drużyną. Musimy 
zwyciężać wszyscy razem – 
podkreślił Piotr Rećko, Staro-
sta Sokólski.

I  dodał, że wśród obecnych 
na konwencji jest jeszcze jeden 
bardzo zaangażowany czło-
wiek, jego najbliższy współpra-
cownik i  przyjaciel, Jerzy Bia-
łomyzy. Zaznaczył, że to ktoś, 
kto jako Wicestarosta czuwa 
nad wszystkimi inwestycjami 
Powiatu Sokólskiego, choć 
w  niektórych działaniach jest 
także samodzielny. Zaprosił 
go również na scenę, podob-
nie jak Artura Gajlewicza, 
burmistrza Dąbrowy Biało-
stockiej.
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Przebudowa kolejnej drogi rusza pełną parąPrzebudowa kolejnej drogi rusza pełną parą
KRZYSZTOF PROMIŃSKI

fot. Jarosław Stasiulewicz

– Mamy zaszczyt przeka-
zać wykonawcy drogę łą-
czącą te dwie miejscowości. 
To właśnie dzięki dobrej 
współpracy możemy zre-
alizować kolejne działanie 
na terenie gminy Dąbrowa 
Białostocka, z czego bardzo 
się cieszę – zwrócił się do 
obecnych Jerzy Białomyzy, 
Wicestarosta Sokólski.

Był on jedną z osób, które 
symbolicznie wbiły szpa-
del pod realizację kolejnej 
ważnej dla mieszkańców 

inwestycji drogowej. Cho-
dzi o remont odcinka drogi 
nr 1345B o  długości nie-
mal 2 km, prowadzącego 
ze Zwierzyńca Wielkiego 
do Kuderewszczyzny. War-
tość zadania to ponad 2,6 
mln zł, a dzięki sprawnemu 
montażowi finansowemu 
wkład własny Powiatu So-
kólskiego wyniesie jedynie 
180 tys. zł.

– Jak ta droga jest po-
trzebna, chyba każdy wie. 
Kiedy byłem burmistrzem, 
sołtysi oraz mieszkańcy 
okolicznych miejscowości, 
którzy przemieszczają się 

w kierunku Kuderewszczy-
zny, Hamulki, Kamiennej 
Starej, a także Domurat lub 
dalej, w stronę Augustowa, 
niejednokrotnie zgłaszali 
mi problem i prosili, by ta 
droga wreszcie została wy-
remontowana – podkreślił 
Romuald Gromacki, czło-
nek Zarządu Powiatu So-
kólskiego.

Przypomniał też, że jest 
to już kolejna bardzo duża 
inwestycja drogowa w tym 
rejonie. Niedawno została 
zrealizowana na przykład 
budowa drogi ze Zwierzyń-
ca Wielkiego przez Mało-

wistę do Domurat. Życzył 
też wszystkim obecnym, 
by rozpoczynany właśnie 
remont został wykonany 
jak najszybciej, aby miesz-
kańcy mogli bezpiecznie 
i  komfortowo korzystać 
z  asfaltowej nitki, będącej 
jej rezultatem.

Rozpoczęcie przebudo-
wy tej drogi jest efektem 
długich zabiegów radnych 
Rady Powiatu Sokólskiego 
mieszkających w  gminie 
Dąbrowa Białostocka. To: 
Jerzy Białomyzy – Wice-
starosta Sokólski, Romuald 
Gromacki – członek Za-

rządu Powiatu Sokólskiego 
oraz Jarosław Sulik. Teraz 
ich starania doczekały się 
szczęśliwego finału.

Za tę tak ważną dla miesz-
kańców Zwierzyńca Wiel-
kiego i  Kuderewszczyzny 
zmianę dziękowali samo-
rządowcom sołtysi. 

Zygmunt Kozłowski, 
sołtys Kuderewszczyzny, 
podkreślił przy tym, że re-
montowana trasa to bardzo 
ważny odcinek prowadzący 
do Biebrzańskiego Parku 
Narodowego, w  związku 
z czym na co dzień panuje 
na nich duży ruch samo-
chodowy. 

Remont ulicy Zabrodzie staje się faktemRemont ulicy Zabrodzie staje się faktem
KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Marcin Pogorzelski

– Daliśmy słowo, że prze-
budujemy ulicę Zabrodzie. 
Wbrew wszystkim prze-
ciwnościom i  kłodom, 
które nam rzucano pod 
nogi, dopięliśmy swego. 
Rozpoczynamy remont 
tego odcinka drogi łącznie 
z  rondem, ścieżką rowe-
rową, chodnikiem i  kana-
lizacją deszczową. To jest 
dla nas powód do dumy 
– podkreślił Piotr Rećko, 
Starosta Sokólski.

Właśnie rozpoczyna się 
kolejne ważne działanie 
Powiatu. To długo wycze-
kiwana przez mieszkań-
ców modernizacja ulicy 
Zabrodzie. Konferencja, 
która odbyła się przy 
okazji przekazania placu 
budowy firmie Strabag, 
wykonawcy, przyciągnęła 
wielu sokółczan.

– Dziękuję za to działanie 
jako mieszkaniec. Przez 40 
lat nic się tu nie zmieniło, 
ale teraz dzieje się napraw-
dę dobrze. Dzięki ludziom 
dobrej woli, Staroście, Za-

rządowi, radnym Rady 
Powiatu Sokólskiego na-
sze miasto się rozwija 
i  rozwijać będzie, a  ta in-
westycja to tego przykład 
i  dowód. Trzeba to doce-
niać – zauważył Daniel 
Supronik, Przewodniczą-
cy Rady Miasta i Dyrektor 
Wydziału Finansowego 
w Starostwie Powiatowym 
w Sokółce.

Pierwsza faza prac, fre-
zowanie nawierzchni bi-
tumicznej, rozpocznie się 

już 19 marca. Potem firma 
przystąpi do przebudowy 
sieci kanalizacyjnej, łącz-
nie ze stworzeniem ka-
nału deszczowego. Część 
ulicy zostanie wobec tego 
zamknięta dla ruchu, ale 
kierowcy będą mogli ko-
rzystać z  czytelnie ozna-
kowanych objazdów. 

Próby zrealizowania tej 
ważnej, potrzebnej inwe-
stycji były podejmowane 
już 4 lata temu. Wów-
czas sfinalizowanie dzia-

łań okazało się jednak 
niemożliwe. Ale Powiat 
nie zaprzestał starań, by 
stworzyć mieszkańcom 
tej okolicy udogodnienie 
w  postaci nowocześnie 
wyremontowanej na-
wierzchni.

– Ze względu na nie-
możność dogadania się 
z  Urzędem Miejskim to 
działanie zostało wówczas 
wstrzymane. W  tej chwi-
li podchodzimy do niego 
ponownie dzięki środkom 

pozyskanym z  Unii Eu-
ropejskiej. Cieszę się, że 
w końcu zniknie leżący tu 
stary asfalt, który pamięta 
jeszcze lata 70 – powie-
dział Krzysztof Krasiński, 
Przewodniczący Rady Po-
wiatu Sokólskiego i miesz-
kaniec tej dzielnicy.

Dodał też, że Powiat lada 
moment przystąpi do bu-
dowy ścieżki rowerowej 
i chodników na ul. Górnej.

Natomiast Zbigniew 
Dębko, Dyrektor Powiato-
wego Domu Kultury, pod-
kreślił, że kiedyś dzielnica 
Zabrodzie była uważana za 
najgorszą w  Sokółce i  za-
pomniana.

– Nikt nie chciał tu 
mieszkać. Teraz uważam, 
że jest to najlepsza i  naj-
piękniejsza okolica, która 
prosi się jednak o inwesty-
cje. A te właśnie się rozpo-
czynają. Mam nadzieję, że 
nasze Zabrodzie będzie się 
nadal rozwijać i  stanie się 
wspaniałym, przyjaznym 
miejscem do życia – dodał.

Remont potrwa do po-
łowy października 2025 
roku. Wartość zaplanowa-
nych robót to aż 9,6 mln zł.
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Zagrali, by wspomóc dąbrowską cerkiewZagrali, by wspomóc dąbrowską cerkiew
KRZYSZTOF PROMIŃSKI

fot. Damian Szarkowski

W wydarzeniu wzię-
ły udział cztery mieszane 
drużyny z  naszego powia-
tu, a jego celem było zebra-
nie funduszy na potrzeby 
cerkwi prawosławnej pw. 
św. Apostoła Jana Teologa 
w Dąbrowie Białostockiej.

– Życzę zdrowej sporto-
wej rywalizacji i  dziękuję 
za organizację tego tur-
nieju – zwrócił się do za-
wodników i organizatorów 
Jerzy Białomyzy, Wicesta-
rosta Sokólski.

Jednocześnie poinformo-
wał, że Zarząd Powiatu So-
kólskiego przekazał na ten 
cel 10 tys. zł, i wyraził swo-
ją radość, że Powiat Sokól-
ski po raz kolejny wsparł 
społeczność prawosławną.

– Chciałbym podzięko-
wać całemu Zarządowi i Je-
rzemu Białomyzemu, który 
był motorem i  pomysło-
dawcą turnieju, za okazane 
wsparcie oraz zawodnikom 
i  nauczycielom biorącym 
udział w wydarzeniu – po-
wiedział ks. prot. Wiktor 
Tetiurka, proboszcz parafii 
prawosławnej w  Dąbrowie 
Białostockiej.

Dodał, że zebrane fundu-

sze zostaną przeznaczone 
na ikonostas i  wymianę 
okien w  dąbrowskiej cer-
kwi. 

Na parkiecie rywali-

zowały ze sobą drużyny 
z  Liceum Ogólnokształ-
cącego im. M. Kopernika 
w  Sokółce, Zespołu Szkół 
Zawodowych im. Eli-

zy Orzeszkowej, ZSCKR 
w  Janowie i  miejscowa 
drużyna z Liceum Ogól-
nokształcące w  Dąbrowie 
Białostockiej.

Szkolnymi organizatora-
mi turnieju byli: Tomasz 
Leszkiewicz i  Mirosław 
Tokajuk, nauczyciele 

wychowania fizycznego 
w  dąbrowskim Zespole 
Szkół.

Wszystkie drużyny 
otrzymały puchary, a  naj-
lepsi zawodnicy turnieju 
dostali pamiątkowe sta-
tuetki ufundowane przez 
Starostę Sokólskiego.

Pod patronatem Piotra Rećko, Sta-
rosty Sokólskiego, odbył się chary-
tatywny turniej siatkarski „Gramy 
dla cerkwi prawosławnej w Dąbro-
wie Białostockiej”
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Dla janowskich druhów miniony rok był owocnyDla janowskich druhów miniony rok był owocny
KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Krzysztof Jacewicz

– Widzę, że bardzo wam 
zależy na sprawnym dzia-
łaniu straży. Jesteście nie-
prawdopodobnie zaanga-
żowani, o czym świadczy 
chociażby to, że różnymi 
drogami pozyskaliście 
znaczną sumę pieniędzy 
na nowy pojazd – powie-
działa Wiesława Burnos, 
członek Zarządu Woje-
wództwa Podlaskiego.

Druhowie z  Ochot-
niczej Straży Pożarnej 
w Janowie spotkali się na 
walnym zebraniu spra-
wozdawczym. Było ono 
okazją nie tylko do pod-
sumowania ostatnich 
dwunastu miesięcy ich 
wspólnej pracy, ale też do 
wymiany refleksji.

W  minionym roku jej 
członkowie opuszcza-
li siedzibę łącznie aż 89 
razy. Działali nie tylko 
na terenie swojej gminy. 
Pomagali bowiem także 
mieszkańcom Koryci-
na, Sokółki i  okolic tych 
miejscowości, dołączając 
do działań prowadzonych 
przez druhów z  innych 
jednostek. Zwłaszcza że, 
jak podkreślił Wojciech 
Wysocki, prezes OSP 
w  Janowie, ta straż jest 
dość dobrze wyposażona 
pod względem sprzętu 
potrzebnego szczególnie 
do niwelowania skutków 
miejscowych zagrożeń.

– Możemy zwalczać ich 
szeroki katalog i mamy do 
tego odpowiednie oprzy-
rządowanie – zapewnił.

Poza tym w  ostatnich 
miesiącach działający 
w niej druhowie wzboga-
cili się o nowy samochód 
ratowniczo-gaśniczy. Sta-
rali się o  to od wielu lat. 

Powiat Sokólski, widząc 
olbrzymią potrzebę ja-
nowskiej straży pożarnej, 
wsparł ten zakup kwotą 
100 tys. zł. 

W  czasie spotkania 
pożarnicy wspominali 
prowadzone przez sie-
bie zbiórki i  z  zadowo-
leniem przyznawali, że 
podejmowane przez nich 
działania, choć niełatwe, 
przyniosły oczekiwany 
rezultat.

– Pamiętam, jak puka-
liśmy do różnych drzwi, 
prosząc o wsparcie finan-
sowe, by kupno tego po-
jazdu stało się możliwe. 
Dzięki wszystkim stara-
niom, które jako grupa 

podjęliśmy, udało się do-
prowadzić ten projekt do 
końca. Ich wynikiem jest 
nowy ciężki samochód 
ratowniczo-gaśniczy, któ-
ry w tej chwili stoi w na-
szym garażu. Dziękujemy 
za każde wsparcie – po-
wiedział Wojciech Wy-
socki.

Janowscy ochotnicy nie 
ustawali też w  staraniach 
o lepsze doposażenie swo-
jej jednostki w  mniejszy 
sprzęt. Dzięki współpra-
cy z Powiatem Sokólskim 
otrzymali na przykład 
pompę zanurzeniową, 
z  której korzystają pod-
czas niejednej akcji. Na 
stanie od ubiegłego roku 

mają już też na przykład 
aparat powietrzny, węże 
tłoczne i  ssawne, piłę do 
drewna czy prądownice.

Ale druhowie z  OSP 
Janów angażują się nie 
tylko w  akcje pożarnicze 
i  wyjazdy na ćwiczenia. 
Udzielają się również 
lokalnie, biorąc udział 
w  miejscowych wydarze-
niach społecznych, kul-
turowych i  religijnych. 
W  lutym ubiegłego roku 
pomagali na przykład 
w  zabezpieczeniu Drogi 
Krzyżowej, która przeszła 
ulicami ich miejscowości. 
W  marcu, zgodnie z  tra-
dycją, pełnili zaś wartę 
przy grobie Jezusa w  ko-
ściele. A  w  maju poczet 

sztandarowy z  ich jed-
nostki wziął udział w po-
wiatowych, a  potem wo-
jewódzkich obchodach 
Dnia Strażaka. Nie zabra-
kło ich też na obchodach 
rocznicy bitwy pod Jano-
wem ani na pielgrzymce 
do Różanegostoku.

– Dziękuję, że zawsze 
możemy liczyć na Janów. 
Nie tylko za to, że przyjeż-
dżacie na akcje w pełnym 
składzie, ale też za to, że 
reprezentujecie sobą so-
lidność, rzetelność i  wy-
trwałość w  działaniu – 
powiedział na spotkaniu 
st. bryg. Dariusz Wojtec-
ki, Komendant Powia-
towy Państwowej Straży 
Pożarnej w Sokółce.

Pożarnicy otrzymali nowy sprzęt potrzebny do przeprowadze-
nia niejednej akcji, a w garażu ich jednostki stanął długo wycze-
kiwany samochód ratowniczo-gaśniczy
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Wspólnie wypracowali projekt uchwałyWspólnie wypracowali projekt uchwały
KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Marcin Pogorzelski

– Decyzja Ministra Kli-
matu i  Środowiska cał-
kowicie destabilizuje 
pozycję rynkową przed-
siębiorstw z  branży le-
śnej. Ale ucierpią nie tyl-
ko one, bo odbije się to 
również na stanie gospo-
darki finansowej poszcze-
gólnych gmin w  naszym 
regionie, w  tym również 
gminy Sokółka – uważa 
Daniel Supronik, Prze-
wodniczący Rady Miej-
skiej w Sokółce.

To właśnie na jego 
wniosek w  Starostwie 
Powiatowym w  Sokółce 
zorganizowane zostało 
zebranie z przedstawicie-
lami zakładów usług le-
śnych i przedsiębiorcami, 
których firmy zajmują się 
przetwórstwem drewna. 
Celem spotkania było 
wypracowanie projek-
tu uchwały intencyjnej, 
jaka zostanie następnie 
przedstawiona Ministro-
wi Klimatu i  Ochrony 
Środowiska. Uchwała ta 

ma dotyczyć sprzeciwu 
w  związku z  wprowa-
dzeniem 8 stycznia 2024 
roku restrykcji w  pozy-
skiwaniu drewna w  la-
sach znajdujących się 
z zarządzie Państwowego 
Gospodarstwa Leśnego 
„Lasy Państwowe”.

Wprowadzonemu ogra-
niczeniu pozyskiwania 
drewna podlega obecnie 
94 tys. hektarów lasów 
w  Polsce, z  czego aż 60 

tys. hektarów znajduje się 
na terenie województwa 
podlaskiego. W  samym 
Powiecie Sokólskim lasy 
i  grunty leśne zajmują 
24% powierzchni.

Ograniczenia w  funk-
cjonowaniu gospodar-
ki leśnej zdaniem ze-
branych mają ogromny 
wpływ na rozwój szero-
ko pojętej branży leśnej, 
która ze względu na dość 
niskie uprzemysłowienie 

naszego regionu stano-
wi bardzo ważną gałąź 
miejscowej gospodarki. 
Przedsiębiorcy obawiają 
się, że negatywne skut-
ki decyzji podjętej przez 
Ministra Klimatu i  Śro-
dowiska będą zauważalne 
szczególnie na lokalnym 
rynku pracy. To dlatego, 
że ograniczenie wycin-
ki uniemożliwi branży 
związanej z  gospodarką 
leśną czerpanie dochodu 
pozyskanego z  drewna. 
Szereg osób związanych 
zawodowo z  tą branżą 
straci wówczas jedyne 
źródło utrzymania całych 
rodzin, a firmy, które wło-
żyły duże środki w zakup 

maszyn i  urządzeń po-
trzebnych do prowadze-
nia robót leśnych, stracą 
płynność finansową, bo 
nie będą mogły wykony-
wać zakontraktowanych 
zamówień.

– Poza tym brak lokal-
nego surowca spowoduje 
wzrost ceny drewna po-
trzebnego do produkcji 
w  miejscowym przemy-
śle drzewnym. To z kolei 
przyczyni się do podwyż-
szenia kosztów produkcji, 
a w rezultacie spowoduje 
wyraźny wzrost ceny pro-
duktu finalnego – zauwa-
żył Supronik.

Przedstawiciele zakładów usług leśnych i przedsiębiorcy zajmu-
jący się przetwarzaniem drewna zebrali się w naszym urzędzie, 
by wspólnie wypracować projekt uchwały w związku z wprowa-
dzonymi w styczniu restrykcjami w pozyskiwaniu drewna
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Zapoznali się z bogatą ofertą szkół wyższychZapoznali się z bogatą ofertą szkół wyższych

KRZYSZTOF PROMIŃSKI
fot. Marcin Pogorzelski

Prezentacje Edukacyjno-
-Doradcze „Uczelnie w po-
wiecie” to impreza zorga-
nizowana przez „Podlaskie 
Wieści” pod patronatem 
Piotra Rećko, Starosty So-
kólskiego. W tym roku od-
była się już po raz dwudzie-
sty.

– Mam nadzieję, że po dzi-
siejszym dniu każdy z mło-
dych ludzi tu obecnych, 
wybierze właściwie dalszą 
ścieżkę kariery. Życzę, by 
wasze wybory przełożyły 
się na mądre studiowanie, 
potem na dobrą pracę i roz-

sądne życie w przyszłości – 
powiedział Jerzy Białomy-
zy, Wicestarosta Sokólski.

Wyraził też radość, że 
przedstawiciele uczelni, 
które funkcjonują w  na-
szym i  ościennych woje-
wództwach, przyjechali do 
Sokółki, aby zaprezentować 
ofertę edukacyjną tych pla-
cówek. 

Na hali sportowej Liceum 
Ogólnokształcącego im. 
M. Kopernika w  Sokółce 
swoją ofertę programową 
dla tegorocznych maturzy-
stów z  powiatu sokólskie-
go zaprezentowało 6 szkół 
wyższych. Do wstąpienia 
w  szeregi studenckie za-
chęcały: Wyższa Szkoła 
Ekonomiczna w  Białym-

stoku, Uniwersytet w  Bia-
łymstoku, Uniwersytet 
Marii Curie-Skłodowskiej 
w Lublinie, Wschodnioeu-
ropejska Akademia Nauk 
Stosowanych w Białymsto-
ku, Politechnika Białostoc-
ka i  Akademia Podlaska 
w  Białymstoku – Akade-
mia Nauk Stosowanych.

– Dziś macie wyższe szko-
ły w zasięgu ręki. Nie musi-
cie jechać do Białegostoku, 
bo to one przyjechały do 
nas – zwróciła się do ma-
turzystów Anetta Zubrzyc-
ka, dyrektor Zespołu Szkół 
w Sokółce.

Podkreśliła, że takie spo-
tkanie to doskonała okazja 
do tego, by porozmawiali 
oni ze studentami i wykła-

dowcami na temat swoich 
oczekiwań wobec dalszego 
kształcenia.

– Życzę maturzystom traf-
nych wyborów. Być może 
dzisiejsze spotkanie was 
ukierunkuje i jeszcze zmie-
nicie decyzję oraz zdecydu-
jecie się na taką uczelnię, 
po ukończeniu której bę-
dziecie mieli satysfakcjonu-
jący i dający poczucie speł-
nienia zawód – powiedział 
Daniel Supronik, Dyrektor 
Wydziału Finansowego 
Starostwa Powiatowego, 
a  jednocześnie Przewodni-
czący Rady Rodziców so-
kólskiego ogólniaka. 

Podziękował też organiza-
torom i  przedstawicielom 
uczelni, które przybyły do 

Sokółki. 
– Cieszę się, że takie wy-

darzenia są organizowa-
ne w  naszym powiecie, 
a  młodzież ma okazję do 
zapoznania się z  dorob-
kiem szkół wyższych oraz 
możliwość osobistego spo-
tkania się i porozmawiania 
z przedstawicielami uczelni 
– skomentowała Wiesława 
Burnos, członek Zarządu 
Województwa Podlaskiego.

Zdaniem Zarządu Powia-
tu Sokólskiego z najciekaw-
szą ofertą dla maturzystów 
wystąpiła Politechnika Bia-
łostocka i to jej przedstawi-
ciele otrzymali pamiątko-
wą statuetkę ufundowaną 
przez Starostę Sokólskiego.

Pain it black
– ...no i  sobie wyobraź 

moje zdziwienie, kiedy 
na następny dzień zoba-
czyłem, że koleś kuleje. 
A  wiesz, przez co kulał? 
Bo naładował sobie do 
skarpet cebuli, żeby go 
strzegła przed grypą i Bo-
rutą. No co za ludzie! – 
Dziadek Kotleta z  niedo-
wierzaniem kręcił głową. 

– No co za ludzie…
– Rzeczywiście. A  jak 

niby cebula miałaby chro-
nić przed Borutą? – łykną-
łem herbaty. Ech, lubiłem 
te spokoje, ciche, weeken-
dowe popołudnia.

–  A  diabli wiedzą. Ce-
bula w  skarpecie chyba 
ogólnie chroni przed zbli-
żaniem się kogokolwiek. 
Szczególnie wsadzana 
w  parodniowe skarpety. 
Wyobraź sobie, następny 
nosił pod pachami pory.

– Hm, że też tak mu uda-
ło się podciągnąć…

– Nie mówię o  porach, 
jako o  portkach, tylko 
o  porach jako o  warzy-
wach.

– Co ci pseudoszama-
ni mają z  warzywami? – 
oburzyłem się.

– Pojęcia nie mam, ale mi 
tu śmierdzi jakimiś ukry-
tymi kompleksami. A por 
to miał chronić przed wa-
dami postawy i brzydkimi 
zapachami.

– Noszenie warzyw pod 
pachami raczej utrwala 
te dwa problemy – wes-
tchnąłem. – Na szczęście 

głupota nie boli…
– Jak to, nie boli? – zdzi-

wił się Dziadek.
– No, nie boli, zresztą to 

takie powiedzenie… Co 
robisz?

Emeryt sięgnął po swój 
telefon komórkowy. Wy-
brał numer i czekał.

– Dziadek, o co… – spy-
tałem, ale podniósł rękę 
na znak, żebym był cicho.

W  końcu ktoś odebrał 
połączenie.

– Plato, pamiętasz nasz 
eksperyment? Chyba nie 
przestawiliśmy dynksa. 

No. Tak. Nie. Nie, nie tego, 
tego drugiego dynksa. 
Aha. Tak. Obok dynksa. 
No. Dobra, weź go kliknij, 
dobra? Dzięki.

Dziadek zakończył połą-
czenie.

– Zaraz powinno wszyst-
ko wrócić do normy – 
oznajmił.

Ziemia się zatrzęsła. Po-
czułem wielkie zakłócenie 
mocy, zupełnie jakby krzy-
czało miliard ludzi.

Nagle zacząłem czuć nie-
przyjemne, bolesne ukłu-
cia z tyłu głowy…

Wrzuć na LUZ ;)
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Kadeci powtarzali słowa roty za dyrektoremKadeci powtarzali słowa roty za dyrektorem
KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Marcin Pogorzelski

Za kadetami uczącymi 
się w  dąbrowskim Ze-
spole Szkół ważne wyda-
rzenie. Właśnie zosta-
li oni pełnoprawnymi 
członkami społeczności 
szkolnej. Uroczysto-
ści towarzyszył pokaz 
musztry paradnej i wal-
ki wręcz

– Niejednemu z państwa 
łza kręci się w oku, kiedy 
patrzycie na swoje córki 
i swoich synów tak doro-
słych i tak odpowiedzial-
nych. Macie przed sobą 
ludzi, którzy poprzez 
to ślubowanie wcho-
dzą w  nowy etap swoje-

go życia. Ludzi, którzy 
będą służyć społeczności 
gminy, powiatu, woje-
wództwa, a  także całemu 
naszemu krajowi – tymi 
słowami Jerzy Białomyzy, 
Wicestarosta, zwrócił się 
do rodziców głównych 
bohaterów uroczystości, 
która miała miejsce w dą-
browskim Zespole Szkół.

Bo uczniowie klas mun-
durowych tej szkoły 
uroczyście złożyli ślu-
bowanie. Rotę przysięgi 
powtórzyli za Jarosławem 
Budnikiem, dyrektorem 
placówki, po czym wło-

żyli naszywki z podobiz-
ną generała Nikodema 
Sulika i  swoim nazwi-
skiem na znak, że są już 
pełnoprawnymi członka-
mi społeczności szkolnej. 
Uroczystość dodatkowo 
uświetnił pokaz musztry 
paradnej i  walki wręcz 
zaprezentowany przez 
uczniów. Nie zabrakło 
też oczywiście znanych 
i lubianych piosenek woj-
skowych i patriotycznych 
w wykonaniu kadetów.

– Życzę wam, żeby-
ście z  szacunkiem nosili 
mundur i  dopełnili roty 

– powiedział do uczniów 
klasy pierwszej oddziału 
przygotowania wojsko-
wego Jarosław Budnik.

Oddziały mundurowe 
funkcjonują w  LO już 
od 14 lat. Od tego czasu 
szeregi szkoły opuściło 
ponad 320 absolwentów, 
spośród których wielu 
realizuje się zawodowo 
w różnych formach służb, 
między innymi Wojska 
Polskiego, Straży Gra-
nicznej, Straży Pożarnej 
i Policji.

Od 2018 roku szkoła 
bierze udział w pilotażo-
wym programie Minister-
stwa Obrony Narodowej 
dotyczącym wspierania 
klas mundurowych tych 
szkół, które prowadzą 
takie certyfikowane pio-
ny. Od 2020 otwiera też 
oddziały przygotowania 
wojskowego. A od dwóch 
lat w ofercie ma ponadto 
oddziały branżowej szko-
ły wojskowej.

– Kiedy rozpoczyna-
liśmy tworzenie klas 
mundurowych wspólnie 
z  Januszem Bielawskim 
i  Tomaszem Leszkowi-

dział Jarosław Budnik, 
dyrektor placówki.
Podkreślił też, że funk-

cjonujące w  Zespole 
Szkół oddziały kształcą-
ce kadetów przygotowu-
ją młodzież nie tylko do 
rozpoczęcia służby woj-
skowej, ale też do podję-
cia pracy w innych struk-
turach mundurowych.

– Dziękuję dyrektoro-
wi i  nauczycielom, któ-
rzy pracują na rzecz tych 
wspaniałych, młodych 
ludzi, a gratuluję serdecz-
nie rodzicom. To dzięki 
wam mogą oni wzrastać 
w  poczuciu, że są mi-
strzowie, którzy pokażą 
im właściwą drogę. Ze 
swojej strony zapewniam, 
że Powiat Sokólski, który 
jest dla szkoły organem 
prowadzącym i  sprawuje 
nad nią pieczę, współpra-
cuje z  nią we wszystkich 
podejmowanych przez 
nią przedsięwzięciach 

czem, nie spodziewali-
śmy się, w jakich warun-
kach geopolitycznych 
będziemy realizować tę 
inicjatywę. Jedno nie 
ulega wątpliwości: nadal 
mamy chętnych do nauki 
w  klasach o  charakterze 
wojskowym, a  to ozna-
cza, że jako szkoła od 14 
lat starannie odrabiamy 
zadanie w  zakresie edu-
kacji wojskowej – powie-

i współfinansuje je – po-
wiedział Jerzy Białomyzy, 
Wicestarosta.

A  Jarosław Budnik zło-
żył na jego ręce serdecz-
ne podziękowania za 
owocne współdziałanie, 
wspólną realizację wielu 
zadań oraz nieustanne 
wsparcie dla szkoły pły-
nące ze strony Powiatu.
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Oddali hołd tym, co żyli prawem wilkaOddali hołd tym, co żyli prawem wilka

Apel Pamięci, złożenie kwiatów i zapalenie 
Światełka Pamięci. Tak zakończyły się ob-
chody Narodowego Dnia Pamięci Żołnie-
rzy Wyklętych w Sokółce

WYDZIAŁ PROMOCJI
fot. Damian Szarkowski

Wieczorem 1 marca 
w  sokólskiej kolegiacie 
została odprawiona msza 
święta w  intencji Wy-
klętych, a  po niej przy 
pomniku żołnierzy Ar-
mii Krajowej zapłonęło 
Światełko Pamięci.
Główne uroczystości 

odbyły się na ulicy Dą-
browskiego przy bu-
dynku dawnej siedziby 
Powiatowego Urzędu 
Bezpieczeństwa w  So-
kółce, gdzie dotarli 
uczestnicy 11 Marszu 
Pamięci.

– Będziemy narodem, 
dopóki pamiętamy 
o  swoich korzeniach. 
O tym, skąd pochodzimy 
i kim byli ci, co maszero-
wali zawsze po wolność 
– podkreślił w  swoim 
przemówieniu Piotr 
Rećko, Starosta Sokólski.
Dodał, że pamięć o wy-

darzeniach, jakie miały 
miejsce w tym budynku, 
może niedługo zniknąć 
z  przestrzeni publicz-
nej, bo już dziś mówi się 
o wykreśleniu z podręcz-

ników historii faktów 
i szczegółów związanych 
z żołnierzami podziemia 
niepodległościowego.

– Cieszę się, droga mło-
dzieży, że jest was tak 
dużo i  raduje się moje 
serce, że przyszliście tu 

bez żadnego przymusu 
– zwrócił się do uczniów 
klas mundurowych so-
kólskiego ogólniaka wło-
darz Powiatu.
Sylwetki ofiar sokól-

skiego UB przedstawił 
Krzysztof Promiński, 

pasjonat historii regio-
nalnej. Opowiadając 
o  metodach tortur sto-
sowanych wobec aresz-
towanych, zwrócił się 
z  apelem do burmistrz 
Sokółki o  należyte upa-
miętnienie tych, co po-

nieśli tutaj śmierć lub 
byli bestialsko tortu-
rowani. Po raz kolejny 
poprosił o  stworzenie 
w  budynku Izby Pamię-
ci, w  której mogłyby się 
odbywać lekcje historii 
dla uczniów szkół pod-
stawowych i średnich.
Po odczytaniu Apelu 

Pamięci ksiądz kanonik 
Stanisław Gniedziejko 
odmówił modlitwę za 
zmarłych i żyjących jesz-
cze Żołnierzy Niezłom-
nych.
Uroczystość zakoń-

czyło złożenie kwiatów 
i  zapalenie zniczy przy 
tablicy upamiętniają-
cej ofiary Powiatowego 
Urzędu Bezpieczeństwa 
Publicznego w Sokółce.
Organizatorzy obcho-

dów Narodowego Dnia 
Pamięci Żołnierzy Wy-
klętych w  Sokółce to: 
Powiat Sokólski, parafia 
pw. św. Antoniego Pa-
dewskiego w Sokółce, Li-
ceum Ogólnokształcące 
im. M. Kopernika w So-
kółce, Sokólski Podod-
dział Kawalerii i  Patrio-
tyczna Sokółka.
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Pobiegli, by uczcić Żołnierzy NiezłomnychPobiegli, by uczcić Żołnierzy Niezłomnych
KRZYSZTOF PROMIŃSKI

fot. Marcin Pogorzelski

– Cała społeczność na-
szej szkoły na sportowo 
uczciła pamięć żołnierzy, 
którzy w  podziemiu wal-
czyli z  systemem komu-
nistycznym narzuconym 
nam przez Sowietów po 
1945 roku – powiedziała 
Anetta Zubrzycka, dyrek-
tor Zespołu Szkół w  So-
kółce.

Dodała, że dystans 1963 
metrów, jaki mieli do po-
konania uczestnicy bie-
gu, jest też okazją do za-
pamiętania daty śmierci 
ostatniego niezłomnego, 
Józefa Franczaka.

W  samo południe na 
starcie Biegu Tropem 
Wilczym zjawiło się oko-
ło 100 uczestników chcą-
cych w ten sposób oddać 

hołd żołnierzom podzie-
mia antykomunistyczne-
go. 1 marca obchodzimy 
Narodowy Dzień Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych.

W  wydarzeniu wzięli 
udział Anetta Zubrzycka, 
dyrektor ZS w  Sokółce, 
Daniel Supronik, Dyrek-

tor Wydziału Finanso-
wego Starostwa Powia-
towego, a  jednocześnie 
Przewodniczący Rady 
Rodziców LO w  Sokółce, 
oraz Mariusz Dmitruk, 
ojciec jednej z  uczennic 
sokólskiego ogólniaka.

Wszyscy biorący udział 

w  biegu otrzymali pa-
miątkowe medale, dyplo-
my i upominki.

Bieg Tropem Wilczym, 
którego pomysłodawcą 
jest Fundacja Wolność 
i  Demokracja, od trzech 
lat organizuje społeczność 
Zespołu Szkół w Sokółce.

Józef Franczak ps. 
„Lalek” poległ z  bronią 
w  ręku w  walce z  obła-
wą połączonych sił SB 
i  ZOMO 21 październi-
ka 1963 we wsi Majdan 
koło Kozic Górnych.

Już po raz trzeci uczniowie Liceum Ogólnokształcącego 
w Sokółce i powiatu sokólskiego pobiegli Tropem Wilczym

Uczniów odwiedził pasjonat lokalnej historiiUczniów odwiedził pasjonat lokalnej historii
WYDZIAŁ PROMOCJI
fot. Marcin Pogorzelski

Na zaproszenie Da-
riusza Żołądkowskie-
go, dyrektora Zespołu 
Szkół Rolniczych im. 
mjr Henryka Dobrzań-
skiego-Hubala w  So-
kółce z  młodzieżą tej 
placówki spotkał się 
Krzysztof Promiński

Okazją do spotkania 
był obchodzony tego 
dnia Narodowy Dzień 
Pamięci Żołnierzy Wy-
klętych.

– Staramy się cyklicz-
nie organizować takie 
spotkania dla młodzie-

ży. Była już prelekcja 
dotycząca Bitwy Nie-
meńskiej, a  niebawem 
kolejne poświęcone 
drogom Sokólszczyzny 
do niepodległości – po-
wiedział Dariusz Żołąd-
kowski.

Dodał, że wybór daty 
był nieprzypadkowy, by 
przedstawić młodzieży 
historię wydarzeń, jakie 
miały miejsce zwłaszcza 
na terenie powiatu so-
kólskiego po 1945 roku. 

Młodzież zgromadzo-
na w auli Zespołu Szkół 
Rolniczych wysłuchała 
informacji o  począt-
kach konspiracji na 
naszym terenie jeszcze 
pod sowiecką okupa-
cją oraz zdobyła wiedzę 
o  wszystkich komen-
dantach Sokólskiego 
Obwodu Armii Krajo-
wej.

Krzysztof Promiński 
przedstawił sylwetki 
wyróżniających się żoł-
nierzy sokólskiej kon-
spiracji oraz opowie-
dział o represjach, jakie 
spotkały ich ze strony 
przedstawicieli władzy 
narzuconej nam przez 
Sowietów po 1945 roku.

Duże zainteresowanie 
wśród uczniów wzbu-
dził temat dotyczący 
metod przesłuchiwania, 
jakie stosowali funkcjo-
nariusze Powiatowego 
Urzędu Bezpieczeństwa 
Publicznego na areszto-
wanych. 

Na zakończenie pa-
sjonat lokalnej historii 
wręczył uczennicy III 
klasy Agnieszce Reut 
ryngraf, jaki nosili żoł-
nierze V Brygady Wi-
leńskiej. 

Agnieszka już nieba-
wem weźmie udział 
w  finale X edycji Re-
gionalnej Olimpiady 
Historycznej Wiedzy 
o Armii Krajowej.
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Wyjątkowy kościół w Sokolanach
W 1851 roku tak pisano: 

„Sokolański kościół pod 
tytułem Przemienienia 
Pańskiego klasy 5 znajduje 
się w  Guberni Grodzień-
skiej, powiatu i  dekanatu 
sokólskiego, we wsi skar-
bowej Sokolanach: począt-
kowie przez króla Polskie-
go Zygmunta III w  roku 
1618 z drzewa fundowany, 
w  roku 1833 przez miej-
scowego proboszcza wy-
murowany długości 45, 
szerokości 21, wysokości 
10 arszynów mający i  te-
goż miesiąca listopada 5 
dnia przez Archidiakona 
Białostockiego ks. Pio-
trowskiego poświęcony. 
Wewnątrz na wschód do 
zakrystii nowo dobudo-
wanej w roku 1847 długiej 
9, szerokiej 11, wysokiej 6 
arszynów, a po lewej stro-
nie skarbiec. 

Ołtarzów 3. Pierwszy 
wielki o dwóch kondygna-
cjach. W  pierwszej NPM 
Ostrobramskiej, a  w  dru-
giej Przemienienia Pań-
skiego. Drugi z  prawej 
strony św. Kazimierza. 
Trzeci z lewej strony NMP 
Różańcowej. Wszystkie 
z portatylami w roku 1850 
konsekrowanymi. Ambo-
nę, 2 konfesjonały, chór, 
organy o 6 głosach, ławek 
11 i okien 11 mający. 

Fundusz onego kościo-
ła składa się z  230 rubli 
srebrem i  33 dziesięcin 
ziemi oromej i  sianożęcia 
w 1845 roku przez lustra-
cję nadzielonej na mapę 
zdjętej i  podanej, snopo-
wej dziesięciny, lecz ta od 
lat ośmiu zupełnie nie do-
chodzi kościołowi.

Dzwonnica. O kroków 50 
od kościoła stoi Dzwonnica 
wysoka 10, szeroka w kwa-
drat 6 arszynów, deskami 
kryta w  dobrym stanie 
znajdująca się, w której dwa 
dzwonów pomieszczą się”.

Inne źródło, też z  tego 
okresu, tak wzmiankuje 
o  dzwonach: „Dzwonów 
jest 2, na wielkim napis: 
Ten dzwon sporządzony 
p[rzez] ks. Jakoba Janczar-
skiego, prob[oszcza] soko-
la[ńskiego] za panowania 
Władysława IV k[róla] 
polskiego roku 1634 maja 
1 dnia w  Gdańsku, na 
mniejszym napis: Na cześć 
i  chwałę Boga wszech-
mocnego roku 1610, czy 
konsekrowane nie wiado-
mo. Dzwon wielki do 24, 
mniejszy do 10 pudów 
ważyć mogą”.

„O  parafii. Sokolan-
ska parafia w  1618 roku 
przez biskupa wileńskie-
go Wołłowicza wyznaczo-
na i  ograniczona, zawiera 
w sobie 23 wiosek i 4 dwo-
rów. Graniczy z  parafia-
mi janowską, sidrzańską, 
kundzińską i  sokólską; 
w  odległości od miasta 
guberskiego 30, od powia-
towego 6 wiorstów. 

Proboszcz onej parafii 
ks. Jakub Wysocki z  roku 
1824. Wikariusz ks. Anto-
ni Politowski z roku 1848. 
Sług kościelnych 3. Or-

ganista i  dwóch dziadów 
ze skarbowych włościan 
wolnonajemni. Parafian 
sposobnych do św. Sakra-
mentów męskiej płci przy-
stępujących 1070, nieprzy-
stępujących 207. Żeńskiej 
płci 1000, nieprzystępują-
cych 217, w ogóle 2488. 

Księgi metryczne 
chrztów, ślubów, pogrze-
bów. Księgi przedślubnych 
egzaminów, status anima-
rum i do zapisywania uka-
zów poczynają się od 1809 
roku 21 Juli, po spaleniu 
się od pożaru archiwum 
kościelnego. Wszystkie 
znajdują się w  bezpiecz-
nym składzie w  zakrystii 
kościoła murowanego.

Wśród budynków opi-
sywano: dom mieszkal-
ny plebana zbudowany 
w  1834 roku, w  którym 
mieszkał też wikariusz 
i czeladź.

Dom organisty i  szpital-
nych ubogich z 1836 roku. 
Budynki gospodarcze to: 
stodoła, stajnia, obora, 
spichlerz, szopa, dwa mu-
rowane sklepy.

Porządek nabożeństw:
1. W sokolańskim koście-

le we wszystkie dni nie-
dzielne i  świąteczne o go-
dzinie 7 rano rozpoczyna 
się Jutrznia; o  godzinie 9 
Bractwo śpiewa różaniec, 
a  kapłani spowiadają pe-
nitentów, w pół do 11 wy-
chodzi się na sumę, w cza-
sie której mówi się kazanie 
lub nauka katechizmo-
wa i  wykład Ewangelii. 
W końcu sumy odprawu-
je się suplikacja i  modły 
za Najjaśniejszego Mo-
narchę z  Modlitwami za 
wszystkie stany duchowne 
i świeckie. 

2. O godzinie 4 po połu-
dniu śpiewa się różaniec 
i  nieszpory poście Gorz-
kie Żale czyli Pasja Jezusa 
Chrystusa.

3. W dni tabelne o godzi-
nie 9 odprawuje się msza 
święta i  modły za Najja-
śniejszego Monarchę i całą 
Familię Panującą.

4. W onym kościele znaj-
duje się trzy odpustów. Na 
św. Trójcę, na Przemie-
nienie Jezusa Chrystusa, 
Czterdziestogodzinne Na-
bożeństwo w oktawę NMP 
Różańcowe”.

W  tymże 1851 roku 

w Kronice ks. Wysocki pi-
sał: „Parafian obojej płci 
osób 2488. Postać kościoła 
jest prostokątna, długości 
arszynów 50, szerokości 
20, wysokości 10 z kopułą 
nad facjatą, zbudowany na 
wzniosłym wzgórzu nad 
rzeczką Sokolanką, po-
środku wioski drzewami 
i błoniami ubarwiony. Lud 
parafią składający jest cha-
rakteru łagodnego, pokor-
nego i  pobożnego, w  po-
łowie umie czytać książki 
pobożne, w gospodarstwie 
pracowity i przemyślny”.

Kim był ks. Jakub Wysoc-
ki? Oto kilka danych. Ks. 
Jakub Wysocki (ur. 27 lip-
ca 1796 – zm. zap. 1879), 
30 marca 1815 wstąpił do 
seminarium w  Tykoci-
nie, święcenia kapłańskie 
przyjął 10 sierpnia 1819, 
od 1819 do 1924 wikary 
w Korycinie, od 27 lutego 
1824 proboszcz w  Soko-
lanach, od ok. 1850 dzie-
kan sokólski, od ok. 1860 
proboszcz w  Różanym-
stoku, od ok. 1870 pro-
boszcz w  Dąbrowie. Do 
1872 roku wzmiankowany 
był jako dziekan sokólski, 
administrator dąbrowski, 
kawaler orderu św. Stani-
sława. W  roku zaś 1873 
na stanowisku dziekana 
sokólskiego i  administra-
tora dąbrowskiego był wa-
kat. Jeszcze w tym samym 
roku dziekanem sokól-
skim został ks. Władysław 
Jundziłł.

Kościół murowany z XIX 
wieku został wysadzony 
przez Niemców. Później 
była świątynia drewniana, 
a obecnie murowana.

GRZEGORZ RYŻEWSKI
Główny Specjalista

w Narodowym Instytucie
Dziedzictwa
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Służbę w SG zakończył płk Zbigniew AwdziejSłużbę w SG zakończył płk Zbigniew Awdziej

Policjanci też pożegnali swojego komendantaPolicjanci też pożegnali swojego komendanta

– Praca w  tych struktu-
rach przyniosła mi mnó-
stwo satysfakcji. Dała też 
możliwość rozwoju zawo-
dowego, a  także osobiste-
go. Przyszedłem do Kuź-
nicy jako podporucznik, 
a odchodzę stąd w stopniu 
pułkownika. Miałem przy 
tym okazję współpraco-
wać z fantastycznymi oso-
bami. Jako komendant 
placówki poznałem cieka-
wych ludzi, zaczynając od 
głów państwa, a  kończąc 
na artystach i  innych nie-
tuzinkowych postaciach 
– podzielił się z  nami re-
fleksją odchodzący z  sze-
regów funkcjonariuszy 
płk Zbigniew Awdziej, do-
tychczasowy Komendant 
Placówki Straży Granicz-
nej im. 2 Pułku Strzelców 
Podhalańskich w Kuźnicy.

To właśnie ze względu na 
uroczyste pożegnanie płk. 
Awdzieja do Kuźnicy zawi-
tało wielu gości: samorzą-
dowców oraz przedstawi-
cieli służb mundurowych. 

Jednocześnie powitali oni 
jego następcę, ppłk. Mi-
chała Łangowskiego.

Zbigniew Awdziej 
z  mundurem związany 
jest od 1992 roku, kiedy to 
został studentem Wyższej 
Szkoły Policji w Szczytnie. 
Od 1997 roku pracował już 
w Straży Granicznej, mię-
dzy innymi w  Bobrowni-
kach, a potem w Kuźnicy. 

Komendantem tutejszej 
placówki SG został w 2016 
roku.

– Mój staż w tej pracy to 
zatem 26 lat, 5 miesięcy 
i 23 dni – powiedział nam 
z uśmiechem.

Ale czas jego służby 
w  naszym Powiecie przy-
padł w  rzeczywistości na 
trudny moment kryzysu 
migracyjnego. Za tę nie-

złomną walkę w  obronie 
polskiej granicy, a  więc 
i  naszego społeczeństwa, 
w imieniu Marszałka Wo-
jewództwa Podlaskiego 
oraz całego Zarządu Wo-
jewództwa podziękowała 
mu Wiesława Burnos.

Na tak wzruszającej uro-
czystości nie zabrakło 
serdecznych słów kiero-
wanych nie tylko w stronę 

płk. Awdzieja, ale też po-
zostałych mundurowych.

– Życzę moim już byłym 
podwładnym, żeby byli 
mądrze, sprawiedliwie 
i  skutecznie dowodzeni 
oraz by ich nowy przeło-
żony jak najbardziej o nich 
dbał – dodał odchodzący 
ze służby na granicy płk 
Zbigniew Awdziej.

WYDZIAŁ PROMOCJI
fot. Damian Szarkowski

POWIAT SOKÓLSKI

– Często w życiu jest tak, 
że jeżeli coś się kończy, to 
coś innego się zaczyna. 
Zamykają się jedne drzwi, 
a otwierają się kolejne. Ży-
czę ci, Pawle, żebyś w cza-
sie wolnym od służby mógł 
realizować to, co będzie 
przynosiło ci radość – tymi 
słowami Jerzy Białomyzy, 
Wicestarosta, zwrócił się 
do podinsp. Pawła Jaku-
biaka, Komendanta Komi-
sariatu Policji w Dąbrowie 
Białostockiej.

To właśnie temu funk-
cjonariuszowi, który nie-
dawno podjął decyzję 
o  odejściu ze służby, po-
święcona została jedna ze 
zbiórek. Ale była ona inna 
niż wszystkie. To dlatego, 
że pojawili się na niej nie 
tylko mundurowi, ale też 
samorządowcy i przedsta-
wiciele duchowieństwa. 
A  silnych emocji, jakie 
zwykle towarzyszą poże-
gnaniom, i  teraz nie bra-
kowało.

– Twoja służba w  ko-
misariacie przypadła na 
trudny okres. Lata pande-

mii i kryzysu migracyjne-
go na naszej granicy były 
dla nas wszystkich czasem 
próby. Ty tę próbę przesze-
dłeś, zdałeś ten egzamin 
na piątkę – powiedział do 
Pawła Jakubiaka mł. insp. 
Marcin Rymarski, Ko-
mendant Powiatowy Poli-
cji w Sokółce.

Odchodzący z  czynnej 
służby dąbrowski komen-
dant jest funkcjonariu-
szem od 2003 roku. Po-
czątkowo był związany 
z  Komendą Policji w  Au-
gustowie, gdzie pracował 
na różnych stanowiskach. 

W  maju 2019 roku został 
przeniesiony do Dąbro-
wy Białostockiej, gdzie 
najpierw powierzono mu 
obowiązki zastępcy ko-
mendanta, a  potem ko-
mendanta tamtejszego ko-
misariatu.

– Podjęta przeze mnie de-
cyzja o pożegnaniu z mun-
durem nie należała do ła-
twych, tym bardziej że 
spędziłem w  nim połowę 
swojego życia – przyznał 
podinsp. Paweł Jakubiak.

Złożył też podziękowa-
nia wspierającym go na 
każdym kroku przedsta-

wicielom władz samorzą-
dowych, wśród których 
wymienił m.in. Piotra 
Rećko, Starostę Sokólskie-
go, i  Jerzego Białomyze-
go, Wicestarostę, a  tak-
że księżom katolickim 
i  prawosławnym. Wyrazy 
wdzięczności usłyszeli 
również funkcjonariusze 
Policji oraz przedstawicie-
le Straży Granicznej.

– Sam, bez takiej wspa-
niałej załogi, nie dałbym 
rady nic zrobić. Dziękuję 
wam za to – powiedział 
podinsp. Paweł Jakubiak.
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KRZYSZTOF PROMIŃSKI
fot. Sokólska Wataha

Nasi koledzy i koleżan-
ka, których łączy pasja, 
założyli Grupę Biegową 
„Sokólska Wataha”

Należą do niej: Paweł To-
karewicz, Mirosław Gra-

bowicz, Michał Żukowski, 
Maciej Paszkowski i Anna 
Kułak-Jackiewicz.

Na co dzień pracują 
w Starostwie Powiatowym, 
a  w  wolne dni można ich 
spotkać na wielu impre-
zach biegowych, i  to nie 
tylko w naszym wojewódz-
twie.

Liderem i wzorem do na-
śladowania jest dla nich ich 
kolega z zespołu, Mirosław 
Grabowicz – ultramara-
tończyk. 

Jak podkreślają, biega-
nie nie tylko poprawia ich 
kondycję i zdrowie, ale jest 
też doskonałą metodą na 
odstresowanie się po tru-

dach dnia codziennego.
W  tym roku wzięli już 

udział w Białostockim Bie-
gu Pamięci Sybiru i  Tro-
pem Wilczym, które miały 
miejsce w  stolicy naszego 
województwa.

Są rozpoznawalni. Mają 
swoje koszulki z  logo gru-
py, które zaprojektował 
Michał Żukowski, a  za-
sponsorował Zarząd Po-
wiatu Sokólskiego. Dzięki 
pomocy Tomasza Tolko, 
Dyrektora Wydziału Orga-

nizacyjnego, zawsze mogą 
liczyć na transport, by do-
trzeć do miejsca, gdzie wła-
śnie odbywa się impreza 
biegowa.

Przed nimi PKO Biały-
stok Półmaraton zaliczany 
do Korony Polskich Pół-
maratonów, w którym będą 
mieli do pokonania trasę 
liczącą 21 kilometrów.

Jak podkreślają, nie jest 
łatwo zacząć, ale gdy się za-
cznie, nie można już prze-
stać.

Siatkarki wywalczyły Siatkarki wywalczyły 
Puchar StarostyPuchar Starosty

KRZYSZTOF PROMIŃSKI
fot. Marcin Pogorzelski

Powiatowe Mistrzostwa 
Dziewcząt w  Siatkówce 
pod patronatem Piotra 
Rećko, Starosty Sokólskie-
go, dobiegły końca. Dłu-
go trwające walki o punkt 
oraz zaciętą walkę pod 
siatką mogli oglądać ki-
bice zgromadzeni na hali 
sportowej przy Zespole 
Szkół w Sokółce.

– Dziękuję Zarządo-
wi Powiatu Sokólskiego 
za ufundowanie trofeów. 
Było to wielkie siatkarskie 
święto w  naszym powie-
cie – powiedział Stanisław 
Marchiel, nauczyciel wy-
chowania fizycznego w so-
kólskim „ogólniaku”.

Dodał, że piłka siatkowa 
staje się coraz popularniej-
szą dyscypliną sportową 
przyciągającą młodzież, 
a  poziom z  roku na rok 
wzrasta, o czym mogli się 
przekonać zgromadzeni 
licznie kibice. Podzięko-
wał też arbitrom turnieju 
za obiektywne i  profesjo-
nalne sędziowanie. 

Podkreślił, że system 
rywalizacji „każdy z  każ-

dym” sprawił, że na par-
kiecie można było oglą-
dać duże zaangażowanie 
zawodników, ale przede 
wszystkim przeżywać po-
zytywne siatkarskie emo-
cje.

Nad prawidłowością za-
wodów czuwali młodzi 
sędziowie, uczniowie LO 
w  Sokółce, którzy ukoń-
czyli kurs młodzieżowe-
go sędziego sportowego 
w piłce siatkowej.

Puchar Starosty Sokól-
skiego wywalczyły dziew-
częta z  ZSR w  Sokółce. 
Drugie miejsce przypa-
dło gospodarzom turnie-
ju, czyli Zespołowi Szkół 
w  Sokółce. Brązowy me-
dal zdobyły siatkarki z  Ja-
nowa, a  na pozostałych 
miejscach zameldowały się 
uczennice z Dąbrowy i so-
kólskiej zawodówki.

Nagrody ufundowane 
przez Zarząd Powiatu So-
kólskiego wręczyła uczest-
niczkom turnieju współ-
organizatorka imprezy, 
Bożena Marcińczyk, Prze-
wodnicząca Powiatowego 
Szkolnego Związku Spor-
towego i jednocześnie na-
uczycielka wychowania fi-
zycznego w sokólskim LO.

Statuetki i  dyplomy 
otrzymały też najlepsze 
zawodniczki, a  okazały 
się nimi: Dominika Jelska 
z  sokólskiego „rolnika”, 
Katarzyna Rećko i Kamila 
Rybińska z LO w Sokółce, 
Sylwia Giełażyn z Janowa, 
Anastazja Kardzis z  Dą-
browy i Paulina Michalska 
z  Zespołu Szkół Zawodo-
wych w Sokółce.

Zwycięzcom gratulujemy 
i życzymy dalszych sukce-
sów.


